
 PROTOKÓŁ Nr 3/13 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 18 marca 2013 roku 

 
18 marca  2013 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

w budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Ignacy Szeraszewicz   – Członek Komisji Rewizyjnej  

4. Pan Jan Dariusz Rudziewicz  – Członek Komisji Rewizyjnej  

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                                                 

 

1. Pani Teresa Kuźma   – Przewodnicząca Komisji Budżetu i  

     Finansów 

2. Pani Elżbieta Dembowska  – Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu i  

     Finansów   

3. Pan Sławomir Przekop   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

4. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

5. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

 

1. Pan Piotr Paweł Oszkinis  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Tadeusz Piotr Łanczkowski` – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Bogdan Duś   – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

5. Pan Kazimierz Bacewicz  – Członek Komisji Infrastruktury 

6. Pan Sławomir Szymon Banialis – Członek Komisji Infrastruktury 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

1. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy  

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pan Janina Szyłkowska  – Inspektor w Urzędzie Gminy 

4. Pan Daniel Sieraniewicz   – Referent w Urzędzie Gminy 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 4). 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
10 

i powitał 

wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 
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6. Analiza i propozycje zmian  uchwał śmieciowych. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaż nieruchomości gruntowej 

położonej we wsi Smolniki gm. Rutka-Tartak, stanowiącej mienie gminne. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej 

we wsi Wiżajny gm. Wiżajny, stanowiącej mienie gminne. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Wiżajny. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcie Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Wiżajny na lata 2008-2013. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 

12. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Wiżajnach. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2012 rok. 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. 

15. Sprawozdanie z działalności Świetlicy Gminnej w Wiżajnach.  

16. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Wiżajnach. 

17. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Wiżajny za 2012 r. 

18. Sprawa Pana Norwy. 

19. Sprawa przystanku w miejscowości Antosin. 

20. Sprawy bieżące. 

21. Wolne wnioski.  

22.  Zakończenie posiedzenia. 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Następnie zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

  

Do p-ktu 3  

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt:  

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

4 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 6 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

5 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

Do p-ktu 4 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że zmiany w budżecie są 

kosmetyczne i dotyczą: 
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- zwiększenia dochodów i wydatków bieżących w związku z otrzymaną dotacją  

z PUW przeznaczoną na wypłaty zasiłków w zakresie odżywiania kwocie 1 000 zł, 

- zwiększenia dochodów i wydatków bieżących w szkołach w związku ze zwiększoną 

subwencją oświatową, którą przeznacza się na wydatki z tytułu umów i zleceń w kwocie 

1 980 zł, 

- zmniejszenia dochodów i wydatków bieżących w związku ze zmniejszeniem otrzymanej 

dotacji z PUW przeznaczoną na wypłaty zasiłków w zakresie dożywiania w kwocie 444 zł, 

- zwiększenia dochodów i wydatków związanych ze świadczeń pobranych nienależnie  

lub w nadmiernej wysokości w kwocie 497 zł. 

Skarbnik Gminy dodała, że prawdopodobnie na sesję będzie jeszcze uchwała dotycząca 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej, gdyż na koniec 2012 r. jest faktura za modernizację 

oświetlenia i ona w sprawozdaniu musiała wykazać to jako kredyt, a w WPF musiała 

wykazać, że to jest wydatek z budżetu. Dodała, że kredyt jest spłacany z różnicy między 

dochodami, a wydatkami.  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionych zmian i projektu uchwały  

w tej sprawie. Za oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 5). 

 

Do p-ktu 5 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że proponuje, aby nie wydzielać 

w budżecie takiego funduszu. 

 Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że ciekawe jest co myślą sołtysi na ten 

temat. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że ten temat był już 

kiedyś analizowany. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że te pieniądze nie mogą być wydane  

na odśnieżanie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że pieniądze z tego 

funduszu musza być wydane na inwestycje, typu poprawienie drogi. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że on jest za tym, żeby taki fundusz 

utworzyć. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że w ramach tego funduszu,  

na sołectwa może przypaść nie wiele pieniędzy i np. na sołectwo Ługiele może to być kwota 

ok. 5 tys. zł. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że to nie jest mała kwota i oby tyle było. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że w Gminie 

Dubeninki praktykowany jest taki fundusz, ale są później duże problemy z jego rozliczeniem. 

Dodał, że jest propozycja, aby takiego funduszu nie wydzielać. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że kwota dla poszczególnych 

sołectw zależy od kilku czynników. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji  

o to, kto jest za tym, żeby takiego funduszu nie wydzielać i za pozytywnym zaopiniowaniem 
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projektu uchwały w tej sprawie. Za oddano 13 głosów, oddano jeden głos przeciw,  

jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 6). 

 

Do p-ktu 6 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Analiza i propozycje zmian  uchwał śmieciowych. 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że poprzedni regulamin 

został przesłany do Wydziału Nadzoru i Kontroli Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, który 

miał pewne uwagi i niektóre paragrafy muszą zostać zmienione. Następnie przedstawiła 

proponowane zmiany. Powiedziała, że  

- w § 2 skreśla się ustęp 6,  

- w § 3 ust 1 skreśla się punkt 3, a w ust 2. dodaje się punkt 1: szkło,  

- w § 4 ust. 1 w punktach 1,2 i 3 skreśla się literę c), w ust. 2 po słowie  

„i rozbiórkowe” dodaje się „ oraz szkło”, usuwa się ust. 3 tego paragrafu, 

- usuwa się cały § 5 

- usuwa się cały § 7 

- w § 9 ust. 2 skreśla się punkt 3, a w punkcie 2 dodaje się po słowie „ciemnoszarym” 

słowa „zielonym lub brązowym”, 

- obecny § 10 ust. 1 otrzymuje brzmienia: „Ustala się minimalną pojemność pojemników 

przeznaczonych do zbierania zmieszanych odpadów komunalnych:  
1) w zabudowie jednorodzinnej o pojemności 110-120 l na jedno gospodarstwo domowe,  

dla dużych gospodarstw domowych powyżej 6 osób dopuszcza się pojemnik 240 l;  

2) w budynkach mieszkalnych wielolokalowych pojemnik o pojemności 1100 l na jedną 

wspólnotę mieszkaniową;  

3) dla szkół wszelkiego typu, przedszkoli oraz placówek leczniczych pojemniki o pojemności,  

co najmniej 120 l na każde pięćdziesiąt osób;  

4) dla lokali handlowych i gastronomicznych, co najmniej jeden pojemnik 120 l na lokal;  

5) przy lokalach handlowych, jeśli prowadzona jest działalność spożywcza i lokalach 

gastronomicznych należy dodatkowo, na zewnątrz lokalu ustawić kosze o minimalnej pojemności 

120 l” oraz skreśla się ust. 2 tego paragrafu, 

6) dla zakładów rzemieślniczych, usługowych i produkcyjnych w odniesieniu do pomieszczeń 

biurowych i socjalnych – pojemnik 120 l na każdych 10 pracowników, ale co najmniej jeden 

pojemnik 120 l na zakład;  

- w § 15 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „dla zabudowy jednorodzinnej - jeden raz  

na 2 miesiące”, ust. 2 otrzymuje brzmienie: „dla zabudowy wielorodzinnej - co najmniej 

jeden raz na 2 miesiące”, ust. 3 otrzymuje brzmienie: „dla obiektów użyteczności publicznej 

oraz punktów handlowych i usługowych - co najmniej jeden raz na dwa miesiące”, 

- § 16 otrzymuje brzmienie: „Odbieranie odpadów wielkogabarytowych, zużytego 

sprzętu elektrycznego i elektronicznego, zużytych baterii i akumulatorów, szkło, zużytych 

opon, chemikaliów i przeterminowanych leków odbywać się będzie na bieżąco w gminnym 

punkcie selektywnej zbiórki odpadów”, 

- skreśla się § 17, 

- w § 24 ust. 1 otrzymuje brzmienie: „Psy mogą być wyprowadzane tylko pod opieką 

osoby dorosłej lub osoby zdolnej do panowania nad nimi. Należy prowadzić je na smyczy, przy 

czym psy rasy uznanej za agresywną lub zagrażające otoczeniu muszą mieć założony kaganiec”, 

oraz skreśla się ust. 3 tego paragrafu. 
Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że chodzi m.in. o to,  

żeby szkło było tylko w tzw. PSZOK-u. 
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Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jeżeli  

w specyfikacji przetargowej zapisze się, że  pojemniki na szkło będą rozstawione  

w Wiżajnach, to firmy będą doliczały je do ostatecznej kwoty. Dodał, że pojedyncze rozbite 

szkło ludzie prawdopodobnie wrzucą do śmieci zmieszanych. 

Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że jeżeli firma, która będzie odbierała 

śmiecie stwierdzi, że w danym pojemniku będzie szkło, a osoba zadeklarowała, że segreguje 

śmiecie, to zgłosi to do gminy i ta osoba zostanie obciążona większą opłatą. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jeżeli np. butelka 

się zbije, to będzie można wyrzucić to do śmieci zmieszanych. 

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że to jest głupota, bo w takim razie,  

do śmieci zmieszanych będzie można wyrzucać wszystko. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on segreguje śmieci  

już bardzo długo i ma worki i butelek nie wyrzuca do innego pojemnika, tylko osobno. Dodał, 

że każdy będzie miał możliwość wyrzucenia śmieci segregowanych do PSZOK-a. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że rozstawienie 

pojemników na szkło nic nie pomoże, a dla gminy będzie to dodatkowy koszt, za który będą 

musieli zapłacić ludzie. 

Radny Pan Bogdan Duś zapytał jak będą zbierane suche śmiecie. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że co dwa miesiące. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Pan Antoń zarzucał,  

że śmieci są drogie, a np. w Augustowie wyliczyli, że samo wyrzucania na wysypisko 

kosztuje 6 zł na mieszkańca. Dodał, że ten Pan chciał trochę zaistnieć, ale w tym wystąpieniu 

było wiele hipokryzji. 

Wójt powiedział, że pojawiły się plakaty z różnymi informacjami. Dodał, że on tego 

tematu tak nie zostawi, gdyż zostały złamane przepisy ustawy o wykroczeniach. Stwierdził, 

że chodzi o rozwieszanie na drzewach w parku i na przystanku. Dodał, że nie ma tak,  

że każdy robi co chce i rozwiesza gdzie chce. Stwierdził, że od tego jest tablica i po uzyskaniu 

zgody urzędu można w wyznaczonym miejscu to rozwieszać. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że może okazać się, że gmina uzyska  

np. 300 tys. zł to dana firma będzie znała kwotę, którą może podać w przetargu. 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedział, że jest tak, że pewne dane 

trzeba podać w specyfikacji przetargowej. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy nie lepiej będzie, jak stawki będą 

mniejsze. 

Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że jeżeli okaże się, że są za duże i jakieś 

pieniądze zostają, to stawki zostaną zmniejszone. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że czynione są pewne 

zmiany w uchwałach tylko po to, żeby zmniejszyć koszty. I to, że śmiecie segregowane będą 

co najmniej raz na dwa miesiące jest wynikiem spotkań Wójta i pracowników  

z mieszkańcami. 

Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że chce mieć wgląd do sprawozdania. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że wszyscy liczą,  

że będzie duża konkurencja firm wywożących śmieci, co będzie skutkować podawaną przez 

nich ceną. 

Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że firmy wywożące śmieci będą musiały 

składać sprawozdania o ilości zebranych śmieci. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że nawet w porównaniu 

do stawek ustalonych w Suwałkach, u nas nie są aż takie duże. 

Radny Pan Grzegorz Rutkowski powiedział, że dobrze będzie, jak te stawki pozostaną 

i nie będą zwiększane. 
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Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że prawdopodobnie 

MPO czeka do przetargu i może zaproponować, żeby te pojemniki, które są zostały. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że z tymi pojemnikami 

należy jeszcze zaczekać. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że założenia są takie, 

że śmieci zmieszanych będzie mniej. Dodał, że jest jeszcze wiele niewiadomych,  

ale to wszystko z czasem się wyjaśni. Następnie zapytał o §  16. 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że to byłą sugestia Sanepidu  

i właściciele tych nieruchomości będą płacili za pojemnik. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na spotkaniach padło 

pytanie, czy ktoś powinien postawić pojemnik dla turystów, jeżeli ich przyjmuje  

i on odpowiedział, że tak, bo jeżeli dana osoba tego nie zrobi, to za te śmiecie będą płacili 

wszyscy mieszkańcy, bo on nie zgłosił tego, że produkuje więcej śmieci. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko stwierdził, że pewnych zachowań 

ludzkich żadnymi uchwałami się nie zmieni.  

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że on jest za tym, żeby w Wiżajnach 

ustalić podatek od psów i postawić kubeł na psie odchody i z tego podatku opróżniać  

ten koszt, bo on był na spotkaniu i słyszał jak ludzie narzekają na nieczystości po psach. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na spotkaniu 

negowano jego pomysł utworzeni PSZOK-u u konkretnego przedsiębiorcy. Zapytał,  

czy ktoś ma inny pomysł na ten temat. 

Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że może gmina powinna ogłosić przetarg  

na taki punkt i wtedy nie będzie do Wójta pretensji. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że dla niego ogłaszania 

przetargów rozwiązuje dużo problemów, ale nie zawsze jest to z korzyścią dla gminy.  

Dodał, że dziwi się Panu Liszewskiemu, że po takich głosach będzie chciał udostępnić plac  

na PSZOK. 

Radny Pan Tadeusz Łanczkowski zapytał co będzie, jak ktoś przywiezie gruz. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że będzie musiał 

wysypać w kontener w PSZOK-u. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że nie będzie zbiórek 

akcyjnych. 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że zmienia się też uchwała  

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

Następnie przedstawiła zmiany i powiedziała, że chodzi również, o szkło i pojemniki  

do szkła, o usunięcie zapisu o zbiórkach akcyjnych i o częstotliwość odbioru odpadów 

segregowanych. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji  

o to, kto jest za tym, żeby przedstawione zmiany w regulaminie utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Wiżajny zostały wstawione i za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w tej sprawie. Za oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 7). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji  

o to, kto jest za tym, żeby przedstawione zmiany uchwale w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania  

i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zostały wstawione  

i za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w tej sprawie. Za oddano 15 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było 

 Projekt uchwały  w załączeniu (załącznik Nr 8). 
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 Do p-ktu 7 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej  

we wsi Smolniki gm. Rutka-Tartak, stanowiącej mienie gminne. Następnie odczytał projekt 

uchwały, projekt uchwały  w załączeniu (załącznik Nr 9). 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy te mieszkania są razem z udziałami  

w gruncie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że tak. Dodał,  

że po wycenie lokatorzy tych mieszkań będą mieli możliwość ich wykupienia i jeżeli  

nie skorzystają z tej możliwości to będzie to wystawione do przetargu jako jedna 

nieruchomość. Stwierdził, że rada gminy będzie miała możliwość udzielenia bonifikaty tym 

lokatorom, ale on osobiście takiej bonifikaty by nie udzielał. Dodał, że jego zdaniem budynek 

jest w dobrym stanie technicznym. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie sprzedaż 

nieruchomości gruntowej położonej we wsi Smolniki gm. Rutka-Tartak, stanowiącej mienie 

gminne. Za oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy będzie można kupić samo mieszkanie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli lokatorzy  

nie wykupią, to do przetargu będzie wystawiona cała nieruchomość. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że może znajdzie się 

ktoś, kto kupi tą nieruchomość z lokatorami. 

 

Do p-ktu 8 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości położonej we wsi 

Wiżajny gm. Wiżajny, stanowiącej mienie gminne. Następnie odczytał projekt uchwały, 

projekt uchwały  w załączeniu (załącznik Nr 10). 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest to lokal  

po poczcie. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji  

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie sprzedaży 

nieruchomości położonej we wsi Wiżajny gm. Wiżajny, stanowiącej mienie gminne.  

Za oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

Do p-ktu 9 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wiżajny. Następnie odczytał 

projekt uchwały, projekt uchwały  w załączeniu (załącznik Nr 11). 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że gmina Wiżajny  

jako jedyna gmina w powiecie suwalskim nie ma tej sprawy uregulowanej. Dodał,  

że jest propozycja umowy, gdzie gmina płaci 12 zł za dobę za zwierzaka i to miejsce  

nie może stać puste, bo jeżeli tak będzie, to miesięcznie będzie trzeba płacić za utrzymanie 

miejsca 600 zł. Powiedział, że za kastrację będzie trzeba też płacić, jak również za dojazd 

firmy łapiącej psa 50 zł za km. 
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Wójt Gminy powiedział, że uzgodnił również z Panem Kołdysem, że nie będzie 

naliczana im opłata za możliwość korzystania z wjazdu, a w zamian za to, Pan Kołdys będzie 

usuwał padłą zwierzynę. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jak tam ma być,  

to można zastanowić się nad opodatkowaniem psów. 

Radny Pan Sławomir Banialis zapytał jakie są konsekwencje nie podpisania  

tej umowy. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że konsekwencje 

będą, jak coś się stanie. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że był na sesji Rady 

Powiatu i tylko nasza gmina nie ma tej sprawy uregulowanej. 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że zapisy są uzgodnione  

z weterynarzem. Dodała, że jeżeli umowa będzie podpisana z Suwalskich schroniskiem,  

to będą stawki przedstawione przez Pana Wójta, a jeżeli z Giżyckiem, to stawki mogą  

być mniejsze. Dodała, że uchwała będzie w tej sprawie podjęta. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że trzeba wprowadzić podatek  

od posiadania psów.  

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że jego zdaniem nie trzeba podpisywać 

tej umowy. Dodał, że Policja też ma niewielki wpływ na to, że psy chodzą luzem.  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że do tej pory,  

ta sprawa była odpuszczona gminie, ale to się już kończy i służby weterynaryjne będą na nas 

naciskać.  

Radny Pan Sławomir Banialis zapytał, co mogą zrobić w tej sprawie. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że na sesji powie,  

czy trzeba taką umowę podpisać. Dodał, że jest taki obowiązek i trzeba to uregulować. 

Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że rada ma podjąć uchwałę, a umowa  

leży już w gestii Wójta Gminy. 

Rady Pan Sławomir Banialis powiedział, że gmina poradzi sobie z tym problemem  

i jeżeli będzie konieczność, to zadzwoni się do schroniska i zabiorą psa. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że za każdy dzień, bez psa 

będzie trzeba zapłacić. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały. Za oddano  

9 głosów, przeciw oddano 3 głosy, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Radny Pan Sławomir Baniali powiedział, że trzeba sprawdzić, czy nie lepiej będzie 

zapłacić karę, niż podpisywać tą umowę. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że płacenia 

dożywotniej renty, za to, że jakiś bezdomny pies kogoś pogryzł, może być dużo bardziej 

kosztowne. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli nie będzie  

to uregulowane, to w ostateczności może dojść do rozwiązania rady i odwołania wójta. 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że w ubiegłym roku  

ta sprawa była monitorowana przez służby weterynaryjne i gmina udzielała odpowiedzi 

wymijających. 

 

Do p-ktu 10 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcie Gminnej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Wiżajny na lata 2008-2013. 

Następnie odczytał projekt uchwały, projekt uchwały  w załączeniu (załącznik Nr 12). 
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Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że to jest bardzo obszerny 

dokument, a zmiany dotyczą diagnozy i harmonogramu pracy. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko stwierdził, że to jeden z tych 

dokumentów, który nie jest czytany, a który powinien być uchwalony. Następnie zapytał 

członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu 

uchwały. Za oddano 15 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Radny Pan Jarosław Mikielski opuścił obrady połączonych komisji, godz. 12
05

. 

 

 

Do p-ktu 11 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. Następnie odczytał projekt 

uchwały, projekt uchwały  w załączeniu (załącznik Nr 13). 

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że w stosunku  

do poprzedniego programu niewiele się zmieniło. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu uchwały.  

Za oddano 14 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 

 

Do p-ktu 12 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wiżajnach. Następnie 

odczytał sprawozdanie (załącznik Nr 14) i powiedział, że jest ono dostępne w urzędzie gminy 

do szerszego zapoznania się. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

 

Do p-ktu 13 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2012 rok. Następnie odczytał sprawozdanie 

(załącznik Nr 15) i powiedział, że jest ono dostępne w urzędzie gminy do szerszego 

zapoznania się. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

 

Do p-ktu 14 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Następnie odczytał sprawozdanie (załącznik Nr 16) i powiedział, że jest ono dostępne  

w urzędzie gminy do szerszego zapoznania się. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem. 
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Do p-ktu 15 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Sprawozdanie z działalności Świetlicy Gminnej w Wiżajnach. Następnie odczytał 

sprawozdanie (załącznik Nr 17) i powiedział, że jest ono dostępne w urzędzie gminy  

do szerszego zapoznania się. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

 

Do p-ktu 16 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Wiżajnach. Następnie odczytał 

sprawozdanie (załącznik Nr 18) i powiedział, że jest ono dostępne w urzędzie gminy  

do szerszego zapoznania się. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

 

Do p-ktu 17 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Wiżajny za 2012 r. Następnie odczytał 

sprawozdanie (załącznik Nr 19) i powiedział, że jest ono dostępne w urzędzie gminy  

do szerszego zapoznania się. 

Członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem. 

 

 

Do p-ktu 18 

  

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawa 

Pana Norwy. 

Wójt Gminy Pan Stanisława Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Pan Norwa  

chce przekształcić użytkowanie wieczyste w prawo własności. Dodał, że rzeczoznawca 

wycenił to przekształcenie na ok. 220 tys. zł. razem z kosztami. Stwierdził, że Pan Norwa 

chce, aby rozłożyć mu tą należność na raty i dodatkowo udzielić bonifikaty. Dodał,  

że jego propozycja jest taka, żeby zapłacić jednorazowo z niewielką bonifikatą. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że tutaj powinno być ta samo, jak przy 

mieszkaniach dla lokatorów w Smolnikach, że nie udzielamy żadnej bonifikaty. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że Pan Norwa 

złożył wniosek o przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności  

i zgodnie z ustawą ma takie prawo. Dodała, że po wycenia koszt przekształcenia będzie 

wynosił ok. 219 tys. zł i Pan Norwa powinien zapłacić taką kwotę. Powiedziała, że za 

użytkowanie wieczyste, Pan Norwa płaci teraz ok. 6 tys. zł rocznie. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz zapytał, czy można podnieść tą opłatę  

za użytkowanie wieczyste. Dodał, że jego zdaniem nie powinno udzielać się temu Panu 

żadnej bonifikaty. 

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że ten Pan przekształci i później sprzeda  

tą nieruchomość. 

 Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że rada gminy 

może udzielić takiej bonifikaty, ale nie musi. Dodała, że rozłożenie na raty na 10 lat jest 

konieczne. 
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Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że wniosek jest o udzielenie bonifikaty  

i rozłożenie na raty. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że gdyby rozłożyć  

to na raty, to byłoby ok. 21 tys. zł rocznie. Dodał, że po wycenie Pan Norwa jeszcze się  

nie zgłosił do urzędu. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że Pan Norwa  

nie skorzystał z możliwość wglądu w wycenę. 

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że w umowie o użytkowanie wieczyste  

był zapis, że ten Pan ma rozpocząć jakąś działalność. Dodał, że nic tam nie ma więc może jest 

szansa na rozwiązanie tej umowy. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że jeżeli rada 

gminy udzieli bonifikaty, to powinien zapłacić tą kwotę jednorazowo. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że udzielenie bonifikaty 

jest w gestii rady gminy, ale on nie ukrywa, że pieniądze przydałby się gminie. Dodał,  

że decyzję w tej sprawie należy odłożyć. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że można 

przedłużyć załatwienie tej sprawy, ale trzeba poinformować Pana Norwę i uzasadnić, 

dlaczego zostanie przedłużona. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeżeli rada udzieli 

bonifikaty, to ten Pan powinien zapłacić jednorazowo. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że w uchwale 

będzie trzeba zapisać, że płatność będzie musiała być jednorazowo.  

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że to jest bardzo atrakcyjny kawałek 

ziemi. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, kto podpisywał umowę  

z Panem Norwą. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała,  że nie jest pewna, 

ale wójtem był chyba wtedy Pan Pruszyński. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, co ten Pan miał tam 

zrobić. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że miała tam być jakaś 

działalność hotelowa. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że porozmawia z tym 

Panem na temat tej wpłaty. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że powinien wpłacić 200 tys. zł. 

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że wycena jest na 500 tys. zł,  

ten Pan zapłacił już 300 tys. zł, więc trzeba mu to oddać, a później gmina sprzeda  

tą nieruchomość. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz zapytał co ma dalej robić  

w tej sprawie. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że do odkupienia 

potrzebna jest nowa wycena tej nieruchomości. Dodała, że jest bardzo trudno rozwiązać 

umowy wieczystego użytkowania.  

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że będzie trzeba 

przedłużyć załatwienie sprawy. 

Radny Pan Tomasz Zamojski stwierdził, że on może dalej tam budować. 

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Janina Szyłkowska powiedziała, że ten Pan coś tam 

robi i stara się coś budować. 
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Do p-ktu 19 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawa przystanku w miejscowości Antosin. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że ta sprawa wróciła 

ponownie. Wyjaśnił, że mieszkańcy Antosina chcą przenieść przystanek z Dziadówka.  

Dodał, że był na spotkaniu i w Dziadówku nie chcą przenosić tego przystanku. Wyjaśnił,  

że rozmawiał też z dyrektorem PKS-u i tam też nie są za przeniesieniem tego przystanku. 

Radny Pan Piotr Oszkinis powiedział, że on często jeździ tamtą drogą i widzi,  

że na tym przystanku w Dziadówku nikt nie wsiada.  

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że to jest droga 

powiatowa i to nie zależy od gminy. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że Rada Powiatu musi 

podjąć uchwałę na temat usytuowania przystanków i musi zlikwidować ten w Dziadówku  

i utworzyć nowy. Dodał, że ustawienia słupka przystankowe należy do gminy. Stwierdził,  

że PKS powinien się raczej dostosować. Dodał, że jego zdaniem, jeżeli jest jakiś problem  

i są sprzeciwy, to trzeba pomyśleć nad utworzeniem kolejnego przystanku,  

gdyż nie ma powodu, żeby ludziom utrudniać życie. Stwierdził, że tak można załagodzić ten 

problem. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że uda się do Starostwa 

Powiatowego w tej sprawie. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że gmina musi 

wystąpić z tym do Rady Powiatu. 

 

 

Do p-ktu 20 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawy bieżące. Następnie odczytał pismo Pana Grzegorz Kojak, pismo w załączeniu 

(załącznik Nr 20).  

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont zapytała dlaczego nie można wyrejestrować. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że w Starostwie Powiatowym w Suwałkach 

samochód jest zarejestrowany, a on go kupił tylko na części i dla silnika. Dodał, że ani dowód 

rejestracyjny, ani tablice rejestracyjne nigdy nie było przez niego odebrane ze Starostwa,  

a on musi płacić podatek za samochód, którego nie ma. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że nie można zarejestrować 

czegoś, bez wniosku właściciela. 

Pan Grzegorz Kojak zapytał, na jakiej podstawie można płacić podatek za samochód, 

który nie został dopuszczony do ruchu. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że Starostwo Powiatowe przesyła 

do gminy wykaz środków transportowych i na tej podstawie naliczany jest podatek. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że on nie ma ani dowodu rejestracyjnego ani tablic  

i jak on może płacić podatek za samochód którego nie ma. Stwierdził, że jak były lepsze 

czasy, to nie zwracał na to uwagi i płacił ten podatek, a teraz podatki są bardzo wysokie,  

a on i tak praktycznie płaci najwięcej. Dodał, że chce, aby część podatku umorzyć. Stwierdził, 

że on nie może wyrejestrować pojazdu bo go nie ma. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że spróbuje pomóc  

Panu Grzegorzowi, ale to nie jest sprawa gminy. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że mu chodzi o podatek, bo jego zdaniem,  

gmina nalicza mu go niesłusznie. 
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Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że w gminnej ewidencji,  

ten samochód jest ujęty i figuruje na Pana Kojaka. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że w Starostwie Powiatowym w Suwałkach 

powiedziano mu, że gmina musi wystąpić do Starostwa w tej sprawie. Dodał, że on może 

założyć sprawę do sądu o to, że niesłusznie został zarejestrowany pojazd, ale to może trwać 

bardzo długo. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że musi nad tą sprawą 

pomyśleć na spokojnie i musi porozmawiać z radcą prawnym. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że już dawno zgłaszał tą sprawę do urzędu gminy. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że w tej sprawie musiały  

być jakieś machlojki między Panem Kojakiem, a poprzednim właścicielem tego samochodu. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że nie, bo jeżeli stan techniczny samochodu nie jest 

podbity, jeżeli on nie odbierał dowodu rejestracyjnego ani tablic, to jak może ten samochód 

funkcjonować w podatkach. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedział, że mogło być tak, że Pan Kojak  

i poprzedni właściciel sporządzili umowę i poprzedni właściciel zaniósł fakturę do Starostwa 

Powiatowego i na tej podstawie przepisano ten samochód na Pan Kojaka. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że on był zdziwiony, że Urząd Gminy przysłał 

podatek na ten samochód. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że to nie jest wina gminy. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że w Starostwie 

Powiatowym leży faktura bez podpisu Pana Kojaka. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że on musiałby zapłacić za złomowanie czegoś, 

czego nie ma. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że poprosi radcę 

prawnego o pomoc w tej sprawie. 

Pan Grzegorz Kojak zapytał co gmina zrobi z tym, że jego zdaniem podatek za ten 

samochód naliczany był nieuczciwie. Dodał, że żeby wyrejestrować pojazd trzeba oddać 

dokumenty, a on ich nie ma. Powiedział, że nie wie dlaczego ma płacić podatek za coś, czego 

nie ma. Dodał, że Pani naczelnik w Starostwie Powiatowym powiedziała, że to gmina musi 

wystąpić do Starostwa w tej sprawie. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że obiecuje iż postara się 

pomóc  Panu Kojakowi. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że od 2008 r. ten samochód nie figuruje na niego, 

tylko na innego Pana. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedział, że w takim razie Starostwo 

Powiatowe w Suwałkach powinno powiadomić o tym gminę. 

Radny Pan Tomasz Zamojski zapytał, na jakiej podstawie gmina może nie naliczać 

podatku, skoro w dokumentach ma, że to jest na Pana Kojaka. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że Pan Boguszewski sam zarejestrował samochód,  

bo on w Starostwie nic nie podpisywał i nie ma tam ani jednego jego podpisu. Dodał,  

że sama Pani naczelnik potwierdziła, że to nie są jego podpisy. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że on to inaczej by rozwiązał i zgłosiłby 

sprawę do prokuratury. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że ten samochód nie figuruje już na niego. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jest nowy Wójt jest 

radca prawny i oni powinni się tym zająć. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on postara się pomóc, 

ale jego zdaniem jest to niedopatrzenie Pana Kojaka. 
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Pan Grzegorz Kojak powiedział, że wyjście z tej sytuacji będzie, ale mu chodzi teraz  

o niesłusznie naliczany przez gminę podatek. Dodał, że do niego przychodzą ponaglenia  

o zapłatę i on musi to płacić. Zapytał, co gmina ma zamiar zrobić w tej sprawie. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że na to, że pojazd nie jest już 

zarejestrowany na Pana Kojaka nie ma w urzędzie żadnych dokumentów. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że teraz chodzi mu o podatek, który jego zdaniem jest 

niesłusznie naliczany, a który on musi zapłacić. Dodał, że chciałby, aby jego zaległości 

zostały uznane na poczet tego podatku, który musi zapłacić teraz. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że nikomu podatku nie 

umorzył i tego nie zrobi, a jedynym wyjątkiem będzie Pan, któremu spaliły się zabudowania. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że podatki teraz są bardzo wysokie i on będzie 

przemeldowywał się do innej gminy, żeby płacić niższe stawki, bo teraz liczy się każda 

złotówka. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, żeby Pan Kojak napisał pismo  

w tej sprawie. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że składał już takie pismo. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz stwierdził, że Pan Kojak może je złożyć jeszcze raz. 

Pan Grzegorz Kojak powiedział, że chodzi mu tylko o to, żeby zaliczyć ten niesłusznie 

płacony podatek, na poczet tego, co musi zapłacić teraz. 

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedział, że jeżeli było coś niesłusznie 

pobrane, to zostanie to Panu Kojakowi zwrócone. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w piątek będzie radca 

prawny i zaprasza Pana Kojaka na piątek i razem z radcą postarają się mu pomóc. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, jak się przedstawiają 

sprawy z odśnieżanie. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że starał się  

jak najbardziej oszczędzać pieniądze, ale też chciał, żeby ludzie mieli dojazd do swoich 

domów. Stwierdził, że wszystko zelży od tego, jaka jest zima, a on czekał, aż przestanie wiać 

i padać i dopiero wtedy uruchamiał sprzęt. Dodał, że w 2012 r. wydano 36 tys. zł,  

w 2013 do chwili obecnej zapłacono 52 tys. zł i jest jeszcze faktura do zapłaty na 20 tys. zł. 

Radny Pan Sławomir Przekop powiedział, że chodzi mu o jakoś odśnieżania, bo same 

Wiżajny były odśnieżane fatalnie. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w innych gminach 

mają na własność jakiś sprzęt i wtedy można coś samemu zrobić. Dodał, że on w przyszłości 

też widziałby taki sprzęt na stanie gminy. Powiedział, że jest zatrudniona osoba przy budynku 

Straży i świetlicy, która jest odpowiedzialna za ogrzewanie i mogła być pracować na tym 

sprzęcie. Wójt Gminy powiedział, że są przygotowywane dokumentu do programu 

azbestowego, żeby pomóc ludziom w pozbyciu się azbestu. Dodał, że najniższa cena  

za przygotowywanie dokumentacji wyniosła 8 tys. zł, ale można dostać na to dofinansowanie 

ok. 80%. Powiedział, że zatrudnił również 2 osoby na roboty publiczne, ale gmina nie 

poniesie z tego tytułu dodatkowych kosztów. Wyjaśnił, że może będzie też zatrudnionych  

6 osób, które będą kosztowały gminę 3 zł za godzinę i będą pracowały po 2 godziny.  

Dodał, że może uda się zrobić tak, żeby pracowały 40 godzi w tygodniu, a później będą mieli 

wolne. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o sprawę przeniesienia urzędu, to z tego  

co mówił Pan Papadapulos wychodziło, że koszt przeniesienia wyniósłby 200-300 tys. zł. 

Powiedział, że on dotarł do osób, które podpowiedziały mu, że można to zrobić inaczej  

i nie będzie potrzeba dokumentacji na zmianę użytkowania budynku i pozwolenia na budowę, 

tylko zrobi się to na tzw. „zgłoszenie”. Dodał, że jedynym problemem będzie konieczność 

przeniesienia radiostacji. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że jest jeszcze sprawa 

uchwalenia planów pracy komisji. Dodał, że będzie to trzeba robić do końca roku. Wyjaśnił, 
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że Komisja Rewizyjna w stosunku do poprzednich planów niewiele mogła i żeby nadać  

jej większe uprawnienia, został przygotowany nowy plan. Wyjaśnił, że według statutu gminy, 

kontrole musza być zlecone Komisji Rewizyjnej uchwałą Rady Gminy. Dodał, że jest 

również propozycja, aby powołać zespół w celu zmiany statutu, bo w niektórych kwestiach 

jest nieaktualny. Następnie odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy 

Komisji Rady Gminy Wiżajny (załącznik Nr 21) i zapytał członków Komisji o to, kto jest  

za pozytywnym zaopiniowanie przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 14 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący odczytał również projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Rady Gminy Wiżajny i zapytał członków Komisji o to, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowanie przedstawionego projektu uchwały. Za oddano 14 głosów, głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było, projekt w załączeniu (załącznik Nr 22). 

 

 

Do p-ktu 21 

  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski. Z braku wniosków przeszedł do kolejnego punktu. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że chce się wypowiedzieć 

na temat swojej pracy. Wyjaśnił, że przyjeżdża do urzędu na 7
30

, ale jeżeli są jakieś sprawy  

do załatwienie w Suwałkach, to on nie przyjeżdża do Wiżajn i nie bierze delegacji,  

żeby później z powrotem jechać do Suwałk. Stwierdził, że ma zasadę i informuje gdzie jest 

 i stara się być zawsze w godzinach pracy. Powiedział, że jego byli pracownicy załatwiali  

też sprawy dla urzędu, żeby nikt z urzędu nie musiał jeździć np. do Giżycka, bo z jego byłej 

firmy często ludzie tam jeżdżą i urząd za to nie płacił. 

Wójt Gminy powiedział, że jeżeli chodzi o służbę zdrowia na naszym terenie,  

to ośrodek jest zaniedbany. Dodał, że może warto się zastanowić, czy nie sprzedać tego,  

a wtedy ktoś remontowałby to na swój koszt i po swojemu.  

Radny Pan Piotr Oszkinis powiedział, że CORDIS powinien też coś tam remontować.  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że dr Urbańczyk 

chciałby przejąć tą służbę zdrowia i zainwestować w nią. Dodał, że miał przyjść i przedstawić 

swoją wizję tego, ale niestety nie mógł. Stwierdził, że byłaby potrzeba zagwarantowania mu, 

że będzie to miał na kilka lat i nikt go nie wygoni, bo inwestuje swoje pieniądze. Dodał,  

że można zastanowić się wtedy nad jakąś ulgą. 

Radny Pan Sławomir Banialis zapytał, kto jest nadzorcą odśnieżania przy ośrodku 

zdrowia. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że prezes wspólnoty  

Pan Stanisław Grudziński. 

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że można mu przekazać, żeby schody 

odśnieżył, bo nie można po nich wchodzić. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że chcę również poruszyć 

temat wiatraków, gdyż on jako wójt uważa, że powinny być w gminie, bo to są realne 

pieniądze do budżetu. Dodał, że będzie tak jak zdecydują radni. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że razem z Panem 

Wójtem był na spotkaniu z władzami województwa i Suwałk. Dodał, że spotkanie było dość 

ciekawe, a wnioski końcowe mówiły w jakim kierunku ten region ma się rozwijać  

w perspektywie nawet do 2030 roku. Powiedział, że region Suwalszczyzny był jako odrębny, 

a na spotkaniu byli też przedstawiciele woj. warmińsko-mazurskiego. Wyjaśnił, że była mowa 

o tym, że przy podziale środków unijnych najbardziej pod uwagę będą brane wielkie 

aglomeracje i wtedy padło pytanie, z czego Suwalszczyzna ma żyć poza rolnictwem  

i turystyką. Dodał, że wtedy zaczęto mówić o wiatrach i o wiatrakach, ale jeżeli ma być 
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turystyka, to nie może być wiatraków. Powiedział, że samorządy miałyby mieć pieniądze  

z hoteli, czy pensjonatów, jeżeli turystyka by się rozwinęła. Stwierdził, że jego zdaniem, 

wiatraki to dość agresywna inwestycja. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że z wiatraków byłoby 

ok. 80 tys. zł rocznie dla gminy, plus do tego, przed ich wybudowaniem inwestor może 

również zainwestować jakieś pieniądze w gminie. Dodał, że wspólnie należy przyjąć kierunek 

działania.  

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że trzeba myśleć  

o rolnictwie, turystyce i o wiatrakach. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że inwestor kończy prace 

nad dokumentacją i niedługo będzie trzeba podjąć uchwałę w tej sprawie. 

Radny Pan Piotr Oszkinis powiedział, że nocą wiatraki są denerwujące. 

Radny Pan Ignacy Szeraszewicz powiedział, że można referendum w tej sprawie 

zrobić. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że można i to jest 

najbardziej korzystne dla samorządu. Dodał, że trzeba jednak mieć swoje zdanie na ten temat. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że może się później 

okazać, że dookoła nasze gminy będą wiatraki, tylko nie u nas i w tamtych gminach będą 

inwestycje, np. w drogi. 

Radny Pan Sławomir Banialis powiedział, że on jest za tym, aby te wiatraki powstały 

w naszej gminie i może okazać się tak, że hałas nie będzie tak słyszalny. 

 

 

Do p-ktu 22 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko podziękował wszystkim za udział 

w posiedzeniu i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina 13
40

. 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
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